

# صحيفة أمريكية: أحمد شفيق لن يعود إلى مصر نهائياً بعد كشف تورطه في قضايا فساد

## Egypt freezes assets of ex-presidential candidate and Mubarak ally

October 22, 2012 | 8:27 am

Comments 0 Tweet 11 Recommend -10

CAIRO — The Egyptian government on Sunday froze the financial assets of former presidential candidate Ahmed Shafik and his three daughters as authorities move to try the retired general over his alleged business dealings with the sons of deposed leader Hosni Mubarak.

Shafik, who was Mubarak's last prime minister, is wanted for graft and is expected to face trial on Dec. 2. Immediately after losing the presidential race to Mohamed Morsi in June, Shafik left Egypt for the United Arab Emirates. He has not returned home and authorities have announced he may be tried in absentia.

Last month, Egyptian authorities called for Shafik's arrest in a case involving Mubarak's sons, Gamal and Alaa, and four retired generals. The charges center on Shafik's role as chairman in the state's housing association in the 1990s, when he allegedly sold publicly owned lands below market value to Mubarak's sons. Judge Osama Alsaeedy referred Shafik to criminal court on charges of squandering public funds.

Shafik, a staunch Mubarak ally who failed to calm the uprising that brought down the regime last year, has also been ordered to face trial on charges along with 10 other former officials who were accused of corruption in Egypt's Ministry of Civil Aviation. The government did not disclose the amount of Shafik's assets that have been frozen.

The former pilot and aviation minister spoke from Dubai in September on a television interview to deny the accusations. He said the charges were "politically motivated" and that he would not return to Egypt until investigations were completed and his innocence was proven.



الاثنين 22 أكتوبر 2012 م

كتب - أحمد شعبان:

اعتبرت صحيفة "لوس أنجلوس تايمز" الأمريكية إن تجميد الحكومة المصرية للأصول المالية لآخر رئيس وزراء في عهد المخلوع مبارك "أحمد شفيق" وبناته الثلاث في إطار التحقيق بتورطه في قضايا فساد يجعل من عودته مرة أخرى لمصر أمر شبه مستحيلاً

وقالت أنه من المتوقع أن يخضع شفيق للمحاكمة يوم 2 ديسمبر بتهم الفساد، مضيفة أنه غادر البلاد بعد خسارته للانتخابات الرئاسية أمام الرئيس "محمد مرسي" في يونيو الماضي متوجهًا إلى دولة الإمارات العربية المتحدة

وأضافت في الشهر الماضي أمرت السلطات بالقبض على شفيق على خلفية قضية تتعلق باستغلال منصبه وبيعه أرضاً مملوكة للدولة لنجلي الرئيس مبارك (جمال وعلاء) وأربعة جنرالات متقاعدين، بأقل من قيمتها السوقية مما تسبب في إهدرالمال العام العام

كما يواجه شفيق الذي كان حلifa قوياً لمبارك الذي فشل في تهدئة الانتفاضة التي أسقطت النظام العام الماضي محاكمة أخرى بجانب 10 مسؤولين سابقين اتهموا بالفساد خلال عملهم في وزارة الطيران المدني، مشيرة إلى أن التجميد يشمل عقارات وأصولاً مالية لشفيق بما فيها فلل وشاليهات وشقق باسماء بناته لكن الحكومة لم تكشف عن حجم الأصول التي تم تجميدها